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ROK 1999 



Zmena vo funkcii kronikára obce Vlčkovce bola schválená Obecným zastupiteľstvom na 

zasadnutí dňa 26.4.1999, uznesenie č. 30/99. 

Po územnej reorganizácii patrí okres Trnava a tým aj obec Vlčkovce do Trnavského kraja. 

Prednostom Krajského úradu v Trnave je Ing. Martin Pado. 

Prednostom Okresného úradu v Trnave je Ing. Ivan Mička. 

Starostkou Obecného úradu vo Vlčkovciach je MUDr. Darina Marušiaková. 

Pracovníčky Obecného úradu: 

Viera Krajčírová – odborná referentka pre správu daní a poplatkov, vybavuje ďalšiu písomnú 

agendu obce (0,8 úväzku). Zároveň je pracovníčkou Okresného úradu v Trnave. Matričný úrad 

Vlčkovce (0,2 úväzku). 

Mária Hermanská – ekonómka a účtovníčka 

Mgr. Viera Kráľovičová – knihovníčka 

Ostatní zamestnanci: 

Miroslav Mikuláš – údržbár 

Silvia Dudášová – upratovačka a správkyňa cintorína 

Rudolf  Antal – hrobár 

Pavol Lenghart – hrobár 

Ustanovujúce zasadnutie Obecného zastupiteľstva 

Naša obec sa pripravuje na zavŕšenie prvej desiatky samostatného života od rozdelenia 

zlúčených obcí Dudváh. Predpokladom oživenia je novozvolené vedenie obce, päť nových 

mladých poslancov ako aj celkový priemerný vek poslancov, ktorý je 38 rokov. 

Dňa 15. januára 1999 starostka obce MUDr. Darina Marušiaková a 12 zvolených poslancov 

zložili zákonom predpísaný sľub na ustanovujúcom zasadnutí. Konalo sa následne po 

decembrových komunálnych voľbách. 

OBYVATEĽSTVO 

K 31.12.1999 bol počet obyvateľov v obci 1142. Z toho bolo 51% žien a 49% mužov. Veková 

analýza obyvateľov: nad 60 rokov 15%, 18 - 60 rokov 61%, do 18 rokov 24%. 

Prvým občanom narodeným v tomto roku je Radovan Novanský. Očakávaný bol nielen 

v rodine ako druhé dieťa, ale aj v obci.  

Najstaršia občianka obce je pani Helena Puškášová, ktorá sa dožila 92 rokov. Najstarším 

mužom je pán Štefan Pikna, má 86 rokov. S manželkou Františkou Piknovou ktorá má 80 

rokov, sú najstarším manželským párom v obci. Dňa 8. mája 1999 oslávili už 61. výročie 

sobáša. 

V priebehu roka sa narodilo celkom 9 detí, z toho 6 dievčat a 3 chlapci. Zomrelo 10 

spoluobčanov, z toho 6 žien a 4 muži. Do obce sa prisťahovalo 37 občanov, z toho šesť rodín. 

Odsťahovalo sa 6 občanov. 

S pribúdajúcimi občanmi – prisťahovalcami, pribúdajú nové priezviská. Najstaršie domáce 

priezviská v našej obci sú napr. Horváth, Falath, Kollár, Kráľovič, Štefunko, Široký, Antal. 



Nové priezviská: Geišberg, Kubov, Besedová, Pilipová, Kršáková, Mandelík, Stríš, Hradský, 

Čavojský, Javor, Janík, Polešenský, Černý, Haršányi, Krechňáková... K najstarším krstným 

menám Jozef, Štefan, Ján, Anna, Mária dnes pribúdajú mená moderné ako Diana, Laura, 

Bianka, Alexandra, Patrik, Kristián, ale módne sú aj tie staršie, napr. Filip, Adam, Terezka. 

Z hľadiska náboženskej štruktúry najväčšie percento obyvateľov sú kresťania katolíci. 

Organizovanosť občanov 

Politické strany v obci: 

HZDS – Hnutie za demokratické Slovensko, eviduje 24 členov 

SDĽ – Strana demokratickej ľavice, eviduje 8 členov 

Spoločenské organizácie a kluby pôsobiace v obci: 

SČK – Slovenský červený kríž, eviduje 105 členov 

SZZ – Slovenský zväz záhradkárov, 78 členov 

TJ-Družstevník – Telovýchovná jednota Družstevník, 68 členov 

PZ – Poľovnícke združenie Vlčkovce – Opoj, 25 členov 

Klub dôchodcov, počet členov 66 

Zväz protifašistických bojovníkov 

HOSPODÁRSKE POMERY 

Poľnohospodárstvo 

Chotár obce z hľadiska vlastníckeho patrí občanom obce a dedičom žijúcim mimo obce. Časť 

s výmerou 28ha je majetkom obce. 

Z hľadiska výrobného pôsobí v obci ako najväčší prenajímateľ Poľnohospodárske družstvo so 

sídlom v Majcichove. Z celkovej výmery 2214ha obhospodaruje v našej obci 639ha, z toho 

611ha ornej pôdy. 

Pôdu s výmerou zhruba 200ha obhospodaruje SEMAT a.s. a TAPOS Trnavská 

poľnohospodárska spoločnosť s.r.o. (bývalý Štátny majetok) so sídlom v Trnave. 

Vlastnú pôdu s väčšou výmerou obhospodarujú Slezákovci. Na prenajatých pozemkoch 

s rozlohou 90ha hospodári miestny obyvateľ Jozef Horváth. Drobné časti pôdy si obrábajú 

vlastníci, najviac Jozef Kollár a Michal Bohunický cca po 8ha. 

PD Majcichov – stredisko Vlčkovce 

Pre zaujímavosť uvediem údaje o hospodárení na tunajšom stredisku Vlčkovce – 

Poľnohospodárskeho družstva Majcichov. Výmlat obilnín za rok 1999 u nás prevýšil celkový 

výnos družstva nasledovne: pšenica ozimná 59,1q/53,3q PD Majcichov, jačmeň jarný 

58,3q/50,26q, repka ozimná 32,17q/22,11q. 

Živočíšna výroba na tunajšom stredisku PD (poľnohospodárskeho družstva) bola zameraná na 

chov hovädzieho dobytka v počte 547 kusov, ošípaných 834 kusov. Celková produkcia mlieka 

bola u nás 1 316 104 litrov, s priemernou dojivosťou 15,04l mlieka na kus a deň. 

Najzávažnejšou udalosťou v Poľnohospodárskom družstve Majcichov boli finančné problémy. 

Zamestnanci neraz čakali na výplatu dva až tri mesiace. 

  



Firmy v obci 

Zamestnanosť 

V pôvodných objektoch cukrovaru pôsobí CUKOP s.r.o. so zameraním na strojárenskú výrobu, 

prevažne na objednávky originálov, nie sériové výrobky. Od výroby cukru sa postupne prešlo 

cez potravinárske strojárstvo na všeobecnú strojárenskú výrobu. Z diaľky viditeľný symbol 

obce dva cukrovarské komíny sú už len svedkami poľnohospodárskej a povestnej 

cukrovarníckej minulosti Farkašína či Vlčkoviec. Znížila sa tu aj pracovná príležitosť zhruba 

na 50 miest. 

PROGAST sa nachádza v areáli Cukopu. Zamestnáva asi 40 ľudí, domácich je len malá časť. 

Firma je orientovaná na potravinárstvo a to prípravu a balenie korenín a prípravkov pre 

mäsopriemysel. Okrem domáceho trhu realizuje vývoz do Maďarska, Nemecka, Čiech, 

Rakúska a na Ukrajinu. 

GALIMPEX a STAVOÚNIA sú nové firmy, ktoré užívajú priestory bývalej Strojnotraktorovej 

stanice. Náplňou činnosti Galimpexu je kúpa, predaj a servis nákladných vozidiel typu Renault. 

Z počtu 14 zamestnancov nie je ani jeden domáci. Stavoúnia je zameraná na stavebnú výrobu. 

ZEM-EKOPLAST poskytuje pracovnú príležitosť pre 15 kmeňových zamestnancov. Rozbehla 

sa tu výroba kancelárskych potrieb a školských obalov z plastových materiálov. 

LADAS spolu s Ekoplastom sídli v areáli Sematu (bývalý Mačkavár) na pozemku 

Slezákovcov. Zaoberá sa obchodnou činnosťou s výrobkami Ekoplastu. 

AVANTI čerpacia stanica popri starej hradskej bola neobvyklou novinkou na úrodných 

záhradách, ale na jej služby si občania a hlavne motoristi rýchle zvykli. Vysvietená púta 

pozornosť už z diaľky, hlavne vo večerných hodinách. 

Na verejnom živote obce sa podieľajú príležitostne sponzorskými príspevkami. 

Väčšina našich pracujúcich občanov dochádza za prácou do Trnavy, menej do Seredi či okolia. 

Podobne ako v celom štáte aj u nás je dosť vysoká nezamestnanosť, činí 9-10%. 

KOMUNIKAČNÉ SPOJENIE 

Obec má veľmi dobrú zemepisnú polohu z hľadiska dopravy. Vyhovujúce je autobusové 

spojenie do Trnavy, Serede, Nitry a tiež na smer Majcichov – Abrahám. Problémy vznikajú 

v čase prázdnin a sviatkov, kedy sú spoje obmedzované. Občania dosť využívajú osobné autá 

aj na cestu do zamestnania. 

Vybudovaná je telefónna sieť, ktorá sa podstatne rozšírila zavedením automatickej ústredne 

v obci. tým pribudlo 70 nových telefónnych prípojok. Ďalšiu službu poskytuje verejná 

telefónna stanica pred Obecným úradom a miestna Pošta.  

Dopravné nehody 

Práce na dostavbe diaľničného privádzača boli obmedzené v dôsledku nedostatku finančných 

prostriedkov v štátnom rozpočte. Naše cesty sú miestami častých dopravných nehôd. V mesiaci 

január zahynul jeden a v júni dvaja ľudia na mieste nehody. Okrem toho ďalší zomreli pri 

prevoze. Obeťou sa stal aj spoluobčan Milan Purgy, ktorý tragicky zahynul na následky 

dopravnej nehody na križovatke. 

V chotári obce bola nájdená zmrznutá babička z domova dôchodcov v Križovanoch n/D. 



OBCHODNÁ SIEŤ, SLUŽBY 

V prevádzke sú štyri predajne potravín. Umožňujú nákup v strede a na oboch koncoch obce. 

Rozlohou najväčšie sú Potraviny majiteľky Vilmy Heskovej (opravuje Viery). V malej predajni 

„Anka“ sa dá kúpiť všetko do kuchyne a to aj v nedeľu. Majiteľkou je Anna Ištvanovičová. 

Ďalej je to predajňa „Mária“ p. Šmitalovej a Bufet p. Zvolenskej. 

Chýba predajňa mäsa, drobného tovaru, textilu, služby. Mužom na občerstvenie a posedenie 

postačuje hostinec „U Michala“. Obnovil tradíciu rodiny Dobrovodských. Zároveň v ňom 

v novovybudovanom bare „M-Club“ nachádza zábavu na diskotékach mládež nielen z obce, 

ale aj z okolia. Priestory baru sú však využívané aj na smútočné posedenie po pohreboch. Túto 

možnosť poskytuje aj spoločenská miestnosť poľnohospodárskeho družstva. Príjemné 

prostredie motorestu v parku Slezákovcov spolu s kúpaliskom bolo z dôvodu výstavby diaľnice 

mimo prevádzky. 

Rôzne formy predaja 

Do obce občas zavítajú súkromní, aj podomoví obchodníci – podnikatelia, ktorí spestria „trhy“ 

hlavne lacnejším predajom textilu, obuvi, zeleniny, ovocia, cukru a iných potravín či drogérie. 

Službu poskytol aj opravár dáždnikov, čistiareň peria, ba aj šitie paplónov na počkanie. -

Vykupujem kožky perie, starožitnosti – tento zvuk sa často ozýva dedinou z pojazdného auta. 

Vyzýva „paničky“, ale aj straší malé deti. 

Príjemnejší je zvuk Family Frost, predajcu zmrzliny a mrazených potravín, ktorý pravidelne 

prichádza do obce. 

Časté boli predvádzacie reklamno-ponukové akcie spojené s drobným darčekom, či možnosťou 

výhry. 

ZDRAVOTNÍCTVO 

V prevádzke sú neštátne zariadenia obvodného lekára a stomatológa. Problémy v tejto oblasti 

nastali zmenou služieb obvodného lekára MUDr. Stanislava Krupanského tým, že u nás 

ordinoval už len v utorok a vo štvrtok. Ostatné dni ordinoval v Križovanoch n/D. Dňom 1. 

januára 1999 zostala obec bez lekára z dôvodu odchodu MUDr. Krupanského do starobného 

dôchodku. Pán doktor poskytol zdravotnícku starostlivosť v našej obci plných 36 rokov. 

Zmena lekára 

Dňom 18.1.1999 sme uvítali novú praktickú lekárku MUDr. Annu Vargovú zo Serede.  

Zubná lekárka MUDr. Marta Zárecká tiež dochádza zo Serede. Ordinuje denne pre obce 

Vlčkovce, Opoj a Majcichov. 

Nové priestory ambulancií 

Priestory zdravotníckych zariadení sú vlastníctvom obce Vlčkovce od septembra 1999, sú 

zrekonštruované. Náklady obecného úradu boli 318 188,-Sk. Popri firemných prácach sa na 

obnove podieľali aj občania. Po kúpe zdravotníckeho strediska odkúpila obec aj zariadenie 

ambulancie od Nemocnice s poliklinikou v Trnave. Pre ľahší začiatok bolo zariadenie predané 

MUDr. Vargovej. Konečne bolo zrušené klasické kúrenie pevným palivom aj v čakárni pre 

pacientov a nahradené ústredným plynovým. Zubná ambulancia bola po prestavbe zriadená 

v nových priestoroch v prednej časti budovy. Obidve ambulancie tak tvoria jeden celok. 



Prostredie ordinácií a čakární je teraz oveľa príjemnejšie a pôsobivejšie. Aspoň trochu uľahčia 

pacientom ťažké chvíle čakania. 

Počet pacientov a tým aj doba čakania na ošetrenie u praktickej lekárky narastajú a žiadajú si 

pridať ďalšie ordinačné dni tak, ako bývalo kedysi. 

Starostlivosť je venovaná aj domácim zvieratám, hlavne v záujme predchádzania šíreniu 

nákazy, udržania zdravého chovu zvierat a hlavne ochrany zdravia občanov. Pravidelne 

jedenkrát ročne je pre chovateľov psov povinné očkovanie psov, zabezpečuje ho MUDr. 

Horváth z Križovian. Tento rok za poplatok 20,-Sk. 

Občania, hlavne starší, ktorí si chcú znížiť riziko chrípkového ochorenia, mali aj v tomto roku 

možnosť zaočkovať sa za poplatok u praktickej lekárky. Ani tento raz sa hlavne jarné obdobie 

bez chrípkovej epidémie neobišlo. 

ŠKOLSTVO 

Základná škola 

Základná aj materská škola sú v správe Okresného úradu – odboru školstva mládeže a telesnej 

kultúry. 

Budova základnej školy zdá sa, bude už pre našu obec priveľká. Základná škola je 

neplnoorganizovaná, malotriedna s ročníkmi 1 – 4. Počet žiakov v školskom roku 1998-99 bol 

43. Vyučovanie je v dvoch triedach so spojenými ročníkmi. V prvej triede je 8 žiakov prvého 

a 8 žiakov tretieho ročníka. V druhej triede je 16 žiakov druhého a 11 žiakov štvrtého ročníka. 

Pedagogický kolektív: 

- Jarmila Horváthová, riaditeľka školy, vyučujúca 2. triedy, 

- Mgr. Erika Šušlová, vyučujúca 1. triedy, dochádza zo Serede, je zároveň predsedkyňou Rady 

školy  

- Marta Kudláčová, vychovávateľka, dochádza z Opoja 

- Alena Doležajová, vychovávateľka, dochádza z Trnavy  

- náboženskú výchovu vyučuje p. farár Alojz Gubala. 

Vzácnosťou je, že všetky deti navštevujú školský klub, čím je zabezpečená starostlivosť 

v mimovyučovacom čase. Na druhej strane je však na škodu, že časť detí z našej obce 

navštevuje 1 – 4 v ZŠ v Križovany n/D a v Trnave. To speje k úpadku školstva v obci, dokonca 

hrozí zánik školy, tým je ovplyvnená aj celková kultúrna úroveň obce. 

Škole chýbajú nielen deti, ale aj finančné prostriedky na údržbu a materiálne vybavenie. 

Z prostriedkov obce boli zakúpené dve tabule. Rodičovská rada prispela k vylepšeniu 

podmienok zakúpením fotoaparátu a lôpt. Z prostriedkov Rodičovskej rady boli tiež zakúpené 

knihy pre žiakov ako odmena za výborný prospech. 

Knižná odmena a pochvala riaditeľkou školy bola v závere školského roka udelená žiakom 

v každom ročníku za výborný prospech. Boli to žiaci: Jakub Sivák 1. ročník, Lucia Bohunická, 

Michaela Remžová, Kristína Kudláčová 2. ročník, Matej Dano, Iveta Urbanová 3. ročník, 

Dominika Remžová 4. ročník. 

Počas prvého polroka bol jeden žiak preradený do materskej školy. 



V škole vykonávala súvislú pedagogickú prax počas jedného týždňa študentka Univerzity 

Konštantína a Metoda v Nitre, Miroslava Štefanovská z Trnavy. 

Školský rok 1999/2000 

Slávnostné otvorenie školského roka 1999/2000 dňa 2.9.1999 sa zúčastnila starostka obce, 

ktorá každému žiakovi prvého ročníka odovzdala knižný dar. Prítomní boli samozrejme aj 

zástupcovia Rodičovskej rady. V tomto školskom roku bol počet žiakov 39. V prvej triede bolo 

10 žiakov prvého a 14 žiakov tretieho ročníka. Triednou učiteľkou bola p. uč. Šušlová. V druhej 

triede bolo 7 druhákov a 8 štvrtákov. Triednou učiteľkou bola riaditeľka školy Jarmila 

Horváthová. 

Mimovyučovacie aktivity 

Život detí v škole bol spestrený výchovnými podujatiami ako návšteva divadelných predstavení 

v Trnave, Mikulášsky večierok, Posedenie pod vianočným stromčekom. Žiaci sa aktívne 

zapojili do zberu papiera v obci. Vyučujúce a žiaci sa zapojili do osláv Dňa matiek kultúrnym 

programom a sprievodom ulicou, čím potešili mamičky a babičky. Vydarený bol karneval. 

V rámci mimovyučovacích aktivít sa žiaci predstavili ako výborní recitátori v prednese poézie 

a prózy „Hollého pamätník“. Vedomosti a zručnosti si doplnili v krúžku šikovných rúk. 

Výlet na Červený kameň, Smolenický zámok a do jaskyne Driny bol peknou oslavou Dňa detí 

a signalizoval blížiaci sa koniec školského roka. 

Veľkú pozornosť venoval deťom aj p. farár. Pripravil žiakov na prvé sväté prijímanie a na 

vystúpenie pri jasličkách v kostole v čase Vianoc. 

V jarnom období postihla chrípková epidémia každého žiaka, tým značne stúpol počet 

vymeškaných hodín v priemere na 31 hodín. 

Zdravotnícku starostlivosť žiakov zabezpečuje MUDr. Kadlíčková v Trnave. Okrem bežných 

ochorení každoročne zabezpečuje preventívne prehliadky žiakov 1. a 3. ročníka. Zároveň 

v priestoroch obvodnej ambulancie robí poradňu pre deti predškolského veku. Ošetrenie chrupu 

poskytuje MUDr. Zárecká. 

Materská škola 

Materskú školu navštevovalo 48 detí, z toho v staršej skupine bolo 22, v mladšej skupine 26 

detí. Prevádzka bola od 645 do 1645 hodiny. 

Pedagogický kolektív: 

- Helena Štefunková, riaditeľka MŠ 

- Ľudmila Retzerová, učiteľka   

- Mária Bartošová, učiteľka 

- Dagmar Jantová, učiteľka (dochádza z Trnavy) 

- Vedúca školskej jedálne je Martina Péteryová. 

V kuchyni MŠ sa pripravujú obedy aj pre žiakov ZŠ, ale vydávajú ich žiakom ZŠ v jedálni ZŠ. 

Aj život detí v MŠ je naplnený nielen vyučovaním, ale aj rôznymi aktivitami. Kalendárny rok 

začína fašiangovým obdobím. Škôlkari spolu s pani učiteľkami sa na maškarnom plese 

predviedli v pekných maskách. V sprievode a krásnym kultúrnym programom sa predstavili na 

oslavách Dňa matiek. Vystúpenie najmenších bolo aj teraz najvzácnejšie. Veselá bola oslava 



Dňa detí 1. júna, spestrená súťažiami, hrami a diskotékou. O odmeny sa postarali sponzori. 

Radosť urobil napr. dar p. Heskovej a to hračky a sladkosti v hodnote 7000,-Sk. Ani záver 

školského roka sa neobišiel bez hier, súťaží a veselej diskotéky. Budúcim prvákom urobili 

radosť knihy, venované Rodičovskou radou.  

Z dôvodu nezáujmu rodičov nebola prázdninová činnosť. Zamestnanci MŠ čerpali dovolenku. 

Nový školský rok sa dňa 2.9.1999 začal s nižším počtom detí v mladšej skupine, iba 18 

a s nezmeneným pedagogickým kolektívom. O spestrenie života sa pričinili aj mamičky, 

hlavne prípravou pečiva a balíčkov na Mikulášsky večierok plný radosti a oslavy pod 

rozžiareným stromčekom. 

70 rokov školskej budovy 

Školský rok 1998-1999, ktorého väčšiu časť opisuje tento záznam, bol v dejinách školstva našej 

obce – rokom jubilejným. –  Podľa záznamov v kronike škola sa 8. sept. 1928 konala veľká 

celodenná slávnosť vysviacky novej budovy školy. Vyučovanie v nej začalo 10. septembra 

1928. Od vtedy uplynulo 70 rokov. 

50 rokov od otvorenia materskej školy 

Ďalší záznam uvádza, že 1. októbra 1948 bola otvorená v obci materská škola, pre ktorú 

vyčlenili jednu triedu v národnej škole. Materská škola v obci teda slávi 50. výročie, ale už vo 

vlastných priestoroch. 

Ako dlho ešte školy v našej obci prežijú? 

VEREJNO-SPOLOČENSKÝ ŽIVOT OBCE 

Štruktúra obecného zastupiteľstva na základe Uznesenia č. 5/99. 

Obecný úrad – Činnosť obecného zastupiteľstva 

Obecná rada je trojčlenná: Ing. Jarolím Šimo, zástupca starostky, Ing. Sabína Klačová, Juraj 

Kudláč.  

Zriadené sú nasledovné komisie: 

- stavebná, predseda Rudolf Križanovič 

- finančná, predsedkyňa Ing. Jana Poláková, 

- kontrolná, predseda Ing. Juraj Krasňanský, 

- komisia kultúry, predsedkyňa Mária Madarová 

OZ-Obecné zastupiteľstvo sa pravidelne schádza podľa plánu zasadnutí a prerokúva aktuálne 

problémy obce. 

Účtovná uzávierka za rok 1998 bola schválená OZ bez výhrad. Na Obecnom úrade bol 

vykonaný audit. 

Príjmy obce 

Obec žije z príjmov od štátu, čo predstavuje asi 1000,-Sk na občana na rok. Ďalej z príjmov od 

občanov, čo je 3 milióny korún, ak by si všetky osoby fyzické a právnické plnili svoje finančné 

povinnosti. Príspevky od občanov do pokladne OcÚ (Obecného úradu) tvoria dane 

v nezmenenej výške a poplatky. V priebehu roka sa zmenili poplatky za popolnice, ktoré boli 

vo výške 150,-Sk. Zavedené boli známky v hodnote 10,-Sk pre občanov a 15,-Sk pre 



podnikateľov za každý vývoz odpadu. Zavedené boli štítky pre psov s názvom obce 

a evidenčným číslom psa. Poplatok za psa je vo výške 100,-Sk a za každého ďalšieho 

v domácnosti 150,-Sk. 

Výstavba a zmeny charakteru obce 

Budovanie spoločného kanalizačného zberača si vyžaduje od našej obce zaplatiť podiel 

766 192,-Sk. Obec má finančné prostriedky z rozpočtu, preto uvedená suma bude splatená 

v hotovosti, v mesačných splátkach. V skutočnosti za vybudované časti sa zaplatila suma 

356 711,-Sk. 

OZ schválilo vypracovanie projektovej štúdie na vybudovanie obecného vodovodu v obci 

Vlčkovce v spolupráci s obcou Križovany n/D. 

16. novembra bola kolaudácia II. etapy obecnej kanalizácie. V MŠ urobí prípojku obec, v ZŠ 

musí dať urobiť Okresný úrad. Uvažovalo sa ešte o odkanalizovaní Hostinca a domov pri 

prečerpávačke. Občania, pred ktorými nie je vybudovaná kanalizácia, sú povinní vyvážať 

splaškové vody firmou s koncesiou na nakladanie s odpadom, prípadne použiť do žúmp 

prípravky Ekol, Trepsan a podobne. Zákaz vyvážania splaškov má PD, musí mať vybavenú 

licenciu. 

Začalo sa prebudovávanie požiarnej zbrojnice na klubové priestory, s možným využitím ako 

sociálne priestory pre občanov v núdzi. 

Z prostriedkov Slovenskej správy ciest, ako náhrada za orechy ktoré lemovali štátnu cestu za 

dedinou, boli vysadené stromčeky a kríky na obecnom pozemku pri hostinci a v areáli MŠ. 

Sobota 12. júna bola venovaná úprave obce. Členovia obecného zastupiteľstva, klubu 

dôchodcov a SDĽ upravovali priestory cintorína, okolie pri soche Panny Márie a okolie zberača 

kanalizácie.  

Vysporiadanie pozemkov 

Obec sa snaží vysporiadať pozemky ktoré sú majetkom obce, ale v užívaní občanov našej obce. 

Obecné zastupiteľstvo sa zaoberalo odkúpením pozemkov v okolí Svätého Jána na výstavbu 

miestnej komunikácie. Cena bola stanovená znaleckým posudkom na 20,-Sk za 1m2. 

zabezpečenie pozemkov bolo veľmi komplikované vzhľadom na problémy PD Majcichov. Na 

PD Majcichov zriadila obec záložné právo. 

Vzhľadom na nemožnosť doriešenia majetkových vzťahov k budove rozostavanej Pekárne na 

Záhumenskej ulici, bude daný podnet na exekúciu – konkurz v spolupráci so Slovenskou 

sporiteľnou a.s. Je to jediná možnosť využitia tejto chátrajúcej budovy.  

Obecnému úradu bola daná ponuka na odpredaj pozemkov na cestu v lokalite Majer. Žiaľ, aj 

keď rodina Slezáková ponúka pozemky za symbolickú cenu 1,-Sk, nie je pre obec aktuálna. 

Vybudovanie inžinierskych sietí a komunikácie by si žiadalo viac ako 9 miliónov Sk. Zároveň 

im bol daný súhlas na predĺženie termínu splátky kúpnej ceny za kúpalisko do 31.12.2000. 

Aký je osud nášho potoka? 

Vedenie našej obce trápi aj potok pri mlyne, ktorý upúta každého občana pri prechádzke obcou. 

Džavot detí kúpajúcich sa v čistej vode potoka, alebo sánkujúcich sa na ľadovej ploche zmĺkol. 

Stojatá voda v ňom slúži už len ako liaheň komárov. Dostáva sa doň spätným tokom z Dudváhu. 



Komisia životného prostredia pri Obecnom úrade navrhuje vyčistenie potoka a zachovanie 

aspoň slabého prietoku vody. To by aspoň čiastočne obnovilo pôvodné rastlinné a živočíšne 

osídlenie potoka. Povodie Váhu navrhuje zasypať potok od mlynského náhonu až po sútok 

s Dudváhom, nakoľko je to umelo vytvorený kanál a vyčistenie by bolo finančne náročné. 

Pozemky sú vlastníkom Povodia Váhu v zostatkovej hodnote cca 300 000,-Sk. 

Informovanosť občanov 

Obecný úrad pravidelne denne informuje občanov o problémoch v obci cestou miestneho 

rozhlasu a tiež štvrťročne vo „Vlčkovskom občasníku“. Občasník nielen informuje, ale aj 

vzdeláva a zabáva. Číta sa jedným hltom „od A po Z“. Občasník púta nielen obsahom, ale aj 

grafickou úpravou. 

UDALOSŤ CELOŠTÁTNEHO CHARAKTERU 

VOĽBY PREZIDENTA SR 

Dňa 15. mája 1999 sa uskutočnilo 1. kolo volieb prezidenta Slovenskej republiky. 

Volebná miestnosť v našej obci bola v zasadačke OcÚ. Voľby prebiehali v čase od 7. do 22. 

hodiny.  

Počet oprávnených voličov bol 857. 

Počet vydaných a odovzdaných obálok bol 633. 

Z toho počtu zúčastnených voličov bolo 630 platných hlasov. 

Počet platných hlasov odovzdaný pre kandidátov: 

Demikát Ján, JUDr.    0 

Kováč Michal, Ing., CSc.   3 

Lazarčík Juraj, Doc., Ing., CSc.  0 

Mečiar Vladimír, JUDr.   336 

Mjartan Ivan, Ing.    48 

Schuster Rudolf, Ing., CSc., Dr.h.c.  187 

Slota Ján, Ing.     8 

Švec Juraj, Prof., MUDr., Dr.Sc.  4 

Vášáryová Magdaléna   39 

Zala Boris, PhDr.    5 

Dňa 29.5.1999 sa uskutočnilo 2. kolo volieb. 

Počet oprávnených voličov bol 862. 

Počet vydaných a odovzdaných obálok bol 659. 

Počet odovzdaných platných hlasov bol 653. 

Počet platných hlasov odovzdaných pre: 

Vladimír Mečiar, JUDr.   406 

Schuster Rudolf, Ing., CSc., Dr.h.c.  247 

Uvedené výsledky sú na základe Zápisnice okrskovej volebnej komisie o priebehu a výsledku 

hlasovania vo voľbe prezidenta Slovenskej republiky. 

Za prezidenta SR bol zvolený Rudolf Schuster, Ing., CSc., Dr.h.c. 

  



ČINNOSŤ POLITICKÝCH STRÁN 

Miestna organizácia Hnutie za demokratické Slovensko 

Pamätný deň SR – 17. júl 

Návšteva v obci 

Funkciu predsedu Miestnej organizácie Hnutia za demokratické Slovensko vykonáva Marián 

Miškolci. Členovia výboru sústredili svoju činnosť na prípravu osláv Výročia Deklarácie 

a zvrchovanosti Slovenskej republiky, ktorým je 17. júl – pamätný deň SR. V znamení osláv 7. 

výročia usporiadali v našej obci okresné podujatie za prítomnosti p. Oľgy Keltošovej, 

exministerky práce a sociálnych vecí. Ani v tomto roku nechýbala Vatra zvrchovanosti. Na 

miestnom ihrisku vládla dobrá nálada až do nočných hodín. Pôsobivý ohňostroj, občerstvenie 

– tradičné špekáčky a veselá diskotéka prilákali mladších i starších občanov. 

V spolupráci s Telovýchovnou jednotou pripravili oslavu Dňa detí v obci. Pre deti zabezpečili 

sladké darčeky a hudbu. 

V októbri sa podarilo uskutočniť po 8. rokoch hodovú zábavu. K dobrej úrovni prispelo 

organizovanie vstupu na pozvánky a živú hudbu. 

Sponzorsky tiež podporili oslavu Mikuláša v obci sumou 2000,-Sk. 

Dedinská organizácia Strany demokratickej ľavice 

Dedinská organizácia Strany demokratickej ľavice pracuje pod vedením predsedu Ing. Milana 

Šimu. 

Štátny sviatok SR – 29. august 

Ťažisko ich činnosti bolo v príprave osláv štátneho sviatku Slovenskej republiky – 55. výročia 

Slovenského národného povstania. V deň osláv 29. augusta sa členovia SDĽ, obecného 

zastupiteľstva, starostka obce, členovia Slovenského zväzu protifašistických bojovníkov 

a občania – sympatizanti poklonili pamiatke padlých pri pomníku pred kostolom. Položením 

kytice si uctili pamiatku padlých účastníkov povstania.  

Slávnostný príhovor predniesol predseda organizácie. Oslava pokračovala stretnutím 

v klubových priestoroch Obecného úradu. K dôstojnej oslave prispela kultúrnym programom 

spevácka skupina Vlčkovanka. 

KULTÚRA 

Komisia kultúry 

Príprava príležitostných kultúrnych podujatí v obci bola realizovaná v spolupráci kultúrnej 

komisie OcÚ a organizácií, klubov a strán v obci. Komisia pripravila program pri dvoch 

občianskych sobášnych obradoch. Taktiež sa podieľala na dôstojnom priebehu rozlúčky so 

zosnulými spoluobčanmi. 

Veselo i smutno 

Tradične v druhú májovú nedeľu sa koná už spomínaná oslava Dňa matiek, 1. jún je venovaný 

oslave Dňa detí. V predvianočnom čase sa koná posedenie pre dôchodcov. Tentoraz vystupoval 



folklórny súbor z Križovian a spevácka skupina z Hornej Krupej. Pri žiadnom podujatí v obci, 

či už veselom alebo smutnom, nechýbal spevácky súbor Vlčkovanka 

Stavanie mája 

Posledný aprílový večer sprevádzaný hudbou pred hostincom priťahuje všetkých na Stavanie 

mája. Tento večer je dlhoročne cťou brancov, má svoj tradičný rituál. Chlapci – branci hrdo na 

vlastných ramenách doniesli aj tento raz najvyšší strom z hája. Za prítomnosti stovky ľudí 

stavajú máj až v nočných hodinách, pomocou lán a rebríkov, bez techniky, tak ako pred 

desaťročiami. Týmto sme jediná dedina v okolí. Branci tak dokážu svoju zrelosť a zdatnosť stať 

sa vojakom. Počet brancov v obci však klesá. Kedysi ich bývalo 20, teraz 8. Treba ešte uviesť, 

že stavanie mája sa nezaobíde bez pomoci otcov – kibicov, ktorí pomáhajú radami. 

Odvod brancov bol 19. mája 1999 v Trnave. V obci absentuje klubová činnosť mládežníkov. 

Miestom stretávania mnohých sú priestory autobusových čakární a ulica. Nie je záujem z ich 

strany o založenie organizácie a o spoluprácu na kultúrnom živote obce. 

Miestna knižnica 

Záujemcom o dobrú knihu poskytuje kultúrne vyžitie miestna knižnica. Vedúcou knižnice je 

učiteľka ZŠ v Križovanoch, Viera Kráľovičová obyvateľka Vlčkoviec. Knižnica je umiestnená 

v priestoroch OcÚ, výpožičné dni sú utorok a piatok od 15. do 18. hodiny. Počet čitateľov 

v tomto roku bol 167, z toho 100 detí do 15 rokov. Spolu bolo vypožičaných 3751 kníh. 

Chvályhodné je, že do našej knižnice pribudli knižné tituly darované od: 

-Krajskej knižnice v Trnave v počte 5 kusov, 

-Rakúskeho veľvyslanectva dva kusy, 

-spoluobčianky Marty Baranovičovej 17 brožovaných titulov. 

-z prostriedkov Obecného úradu boli zakúpené knihy v hodnote 12 500,-Sk. Úroveň našej 

knižnice stúpa. 

CIRKEVNÝ ŽIVOT 

Do jesenného obdobia bol správcom farnosti p. farár Alojz Gubala. V tomto roku oslávil 60. 

narodeniny. Počas jeho pôsobenia sa utužil spevokol pod vedením organistky Angeliky 

Nemčíkovej. Spevokol doprevádzal bohoslužby a pohrebné obrady. Pri bohoslužbách 

vystupoval aj detský orchester, ktorý nacvičoval pán farár. 

V tomto roku sa slávilo Božie Telo dňa 3. júna netradične, bez oltárov v dedine. Sprievod 

prechádzal záhumenskou uličkou a okolo hostinca späť do kostola. Pobožnosti sa konali len pri 

hlavnom oltári v kostole. 20. júna bola slávnosť Prvého sv. prijímania, ktorej sa zúčastnilo 8 

prvoprijímajúcich detí, z toho 6 dievčat a 2 chlapci. 

Veriacich nečakane prekvapil odchod pána farára Gubalu z našej farnosti do Borského Jura. Od 

1. septembra najviac zastupoval d. p. Radoslav Bazala z Koniaroviec, ďalej študujúci v Ríme. 

Nový duchovný farnosti 

Dňa 1. novembra nastúpil nový duchovný farnosti Libor Škriputa rodák za Jacoviec. Predtým 

pôsobil v Bratislave na Dlhých dieloch. Na slávnostnej sv. omši ho uvítala aj starostka obce 

MUDr. Marušiaková, ktorá zaželala d. p. spokojné dlhoročné pôsobenie v našej obci a farnosti. 



Už po krátkom pôsobení nastalo oživenie pri bohoslužbách. Do čítania z lekcionára boli 

zapojení veriaci, tiež aj prinášanie obetavých darov pri slávení sv. omše vykonávajú príbuzní 

veriaci. 

Na sviatok patrónky chrámu sv. Terezky z Lisieux sa v obci konali tradičné hody. Na svoje si 

zvlášť prišli deti. Priestory ihriska sa zmenili na lunapark s kolotočmi. Na autodráhe a pri 

strelniciach si prišli na svoje aj tí starší. Akéže by to boli hody bez kramárov, ktorí lákali 

drobnými hračkami, sladkosťami, či jadierkami. 

Nezabudnuteľné zážitky priniesli opäť najkrajšie sviatka roka – Vianoce. Aj tentoraz s obradmi 

pri krásnom, až pod strop kostola vysokým, vianočným stromom. 

ČINNOSŤ SPOLOČENSKÝCH ORGANIZÁCIÍ 

Slovenský červený kríž Miestna organizácia 

Organizácia Slovenského červeného kríža (SČK) mala v obci dlhú tradíciu. Dňa 8.3.1999 sa po 

dlhšej odmlke obnovila jej činnosť. Na výročnej členskej schôdzi bolo vymenované nové 

zloženie výboru SČK. Predsedkyňou sa stala Renáta Kudláčová. Výbor je 9-členný. 

Prednáškou MUDr. Vargovej na tému Srdcovo-cievne ochorenia sa rozbehla činnosť výboru. 

Pani doktorka nielen zaujala, ale aj znásobila vedomosti o tejto akútnej problematike. 

Organizácia SČK sa aktívne prihlásila k životu aj cestou Vlčkovského občasníka. Pravidelné 

príspevky z oblasti zdravotníckej osvety boli zaujímavé a poučné. Autorkami tohto okienka 

SČK boli Renáta Kudláčová a Denisa Krasňanská. Okrem informácií o činnosti organizácie 

zaujali príspevky Stres, Prvá pomoc, ale aj recept Jany Dobrovodskej na liečivý skorocelový 

čaj. 

Darcovia krvi 

Najhumánnejším činom bolo zorganizovanie odberu krvi dňa 25.5. a 15.12. v akcii Vianočná 

kvapka krvi. Na Hematologicko-transfúznej stanici Nemocnice v Trnave darovalo bezplatne 

svoju krv 18 darcov: Jozef Leitner, Marta Králiková, Roman Miškolci, Valika Orešanská, 

Miroslav Axman, Jozef Orešanský, Veronika Fuknová, Iveta Nemčeková, Vincent 

Brestovanský, Viliam Ginga, Andrea Kocmálová, Radka Richtáriková, Roland Donay, Jozef 

Miklovič, Radovan Novanský, Marián Brezík, Patrik Kráľovič, Peter Slezák. 

Pocit dobrého činu bol znásobený aj príjemným posedením s občerstvením od obce. 

Zvlášť potešujúce je, že naši občania boli ocenení (r. 1998) plaketami prof. MUDr. J. Jánskeho 

za viacnásobné bezpríspevkové darcovstvo krvi. 

Ocenenie plaketou prof. MUDr. J. Jánskeho 

Zlatú plaketu za 40 násobné darcovstvo krvi obdržal:  

- Pavol Kalivoda, nar. v r. 1957, č. d. 260 

- Jozef Leitner, nar. v r. 1951, č. d. 250 

Striebornú plaketu za 20 násobné darcovstvo krvi obdržal Vincent Benci, nar. v r. 1967, č. d. 

269. 

Bronzovú plaketu za 10 násobné darcovstvo krvi obdržal Marek Beno, nar. v r. 1973, č. d. 278. 

Je vzácne, že medzi nami žijú títo ľudia, ktorí nehovoria o skutkoch, ale konajú, nečakajú na 

odmenu, ale pomôžu i keď nevedia komu. 



MO-SČK sa podieľala aj na príprave osláv Dňa matiek v obci. Matkám sa prihovorila 

predsedkyňa p. Kudláčová. Taktiež pomohli MŠ a ZŠ vybavením lekárničiek a sponzorsky 

prispeli knihami so zdravotníckou tématikou. 

Slovenský zväz záhradkárov Základná organizácia 

Výbor základnej organizácie Slovenského zväzu záhradkárov bol 12-členný, vedený 

predsedom Ľubošom Šuranom. Okrem zasadnutí výboru a členskej schôdze sa aktívne prejavili 

zorganizovaním tradičných podujatí. 

27. ročník degustácie vín 

Dňa 12.2.1999 sa uskutočnil už 27. ročník degustácie vín. Zúčastnilo sa jej 27 pestovateľov 

s 50. vzorkami, z toho 33 bieleho a 17 vzoriek červeného vína.  

Komisia udelila 16 zlatých medailí a dvoch šampiónov výstavy. Zlaté medaily získali: PD 

Majcichov 5ks, Sivák Ľubomír 4ks, ZO Majcichov 2ks, Ginga Viliam 2ks, Uhrovič Filip 1ks, 

Uhrovič Peter 1ks. Šampión biele víno Ľubomír Sivák (rulandské biele), šampión červené víno 

Klement Široký ZO Majcichov (svätovavrinecké). Pestovatelia súperili s hosťami 

z Majcichova. 

Oblastná výstava a degustácia vín 

24. - 25. apríla pestovatelia Ľ. Sivák, V. Ginga a Filip Uhrovič reprezentovali obec 

a organizáciu na oblastnej výstave a degustácie vín v Horných Orešanoch. Prezentovali sa 10. 

vzorkami a dosiahli nasledovné ocenenie: 

Sivák Ľubomír – 4 zlaté (za Moravský muškát, Pasecká Leanka, Müller Thurgau, 

Svätovavrinecké), 1 striebro (Rulandské biele) a šampión biele víno (Müller Thurgau) 

Uhrovič Filip – 3 zlaté (Tramín, Veltlín zelený, Frankovka ktorá obstála ako 2. najlepšie 

hodnotené víno), 1 striebro (Svätovavrinecké) 

Ginga Viliam – 1 zlatá (Zmes biela). 

Výstava ovocia a zeleniny 

Tradíciou našich záhradkárov sú výstavy ovocia a zeleniny v čase zberu úrody. Tentoraz sa 

konala 26. septembra. Bolo čo obdivovať, napríklad mandle a orechy Michala Antala, obrovskú 

kapustu Jána Turanského, viac exponátov jabĺk, hrozna, pór, ale aj slivky bystrické, ktoré sa už 

stávajú vzácnosťou u nás.  

Celkom vystavovalo 18 pestovateľov 122 vzoriek. Prevahu exponátov tvorilo ovocie – 85 

vzoriek, 18 vzoriek bolo zeleniny a 19 vzoriek hrozna. Najviac vzoriek vystavoval Filip 

Uhrovič, v počte 15 ks. Komisia udelila ocenenie šampión výstavy Filipovi Uhrovičovi za 

kolekciu ovocia, Pavlovi Hanusovi za hrozno a Vladimírovi Michalcovi za slivku. 

Niektorí členovia individuálne navštívili výstavu záhradkárov v Trenčíne, v dňoch 26. – 28. 

marca. 

Odborné rady a informácie sa dostávali členom cestou publikácie Poradcu záhradkára. 

V priebehu roka odovzdávali rady a informácie, hlavne o vhodnom termíne a spôsobe ochrany 

proti škodcom, prostredníctvom miestneho rozhlasu a vývesnej skrinky v obci, ako aj drobnými 

osobnými radami a pomocou. 

  



Klub dôchodcov 

Výbor klubu dôchodcov viedla Angela Magulová. V priebehu roka zorganizovali pre svojich 

členov a aj iných záujemcov zaujímavé podujatia. 

Návšteva EBO 

Ako prvú už začiatkom roka uskutočnili exkurziu do Elektrární Bohunice. Okrem prehliadky 

závodu, kde sa hlbšie zoznámili s činnosťou elektrární, im zdarma poskytli aj dopravu 

autobusom. 

Mesiac máj využili na pútnický zájazd.  

Cesta do Mariazellu – Pútnické zájazdy 

Naši dôchodcovia vycestovali do susedného Rakúska, kde v malebnom údolí navštívili 

pútnické miesto Mariazell. Na spiatočnej ceste si prezreli Viedeň, samozrejme neobišli Dóm 

sv. Štefana. 

Ďalšie púte nasledovali takmer po mesačných intervaloch. Spolu so susedmi z Opoja navštívili 

naše pútnické miesta Marianku, Turzovku a národnú baziliku v Šaštíne. Pri návšteve Šaštína sa 

členky spevokolu boli rozlúčiť s pánom farárom Gubalom a organistkou Angelikou 

Nemčíkovou v novom pôsobisku v Borskom Jure. Poďakovali sa za 4-ročnú pastoračnú 

činnosť v našej obci a za prípravu spevokolu. 

Návšteva Divadla A. Bagara v Nitre 

Bohatý kultúrny zážitok si v mesiacoch september a október odniesli účastníci zájazdov do 

nitrianskeho divadla Andreja Bagara. Tu si vychutnali činohru Terezka a muzikál Fidlikant na 

streche. 

Členovia klubu si prejavujú vzájomnú pozornosť aj tým, že si mesačne pripravujú posedenie 

pre oslávencov. Symbolom úcty z príležitosti menín a narodenín nemôže byť nič krajšie ako 

kvietok a odmenou je občerstvenie. 

Pri bohatej činnosti dôchodcov nikdy nechýbajú pekné príležitostné, či už ľudové, alebo 

náboženské a pútnické piesne. Niet div, veď základ spevokolu Vlčkovanka tvoria naši 

dôchodcovia. Bez nich sa nezaobíde žiadne podujatie v dedine.  

TELOVÝCHOVNÁ JEDNOTA – DRUŽSTEVNÍK VLČKOVCE 

V priebehu roka došlo k zmene vo vedení Telovýchovnej jednoty (TJ) – Družstevník Vlčkovce. 

Funkcie predsedu sa začiatkom roka vzdal Marián Miškolci. Po odsúhlasení 10-členným 

výborom prevzal zastupovanie predsedu Ľubomír Sivák. Funkcie tajomníčky sa vzdala Mária 

Madarová, ktorú nahradil Vladimír Šuran. 

Klub TJ zápasil s finančnými problémami, ale aj s pasivitou niektorých členov výboru a klubu.  

Jediným oddielom pracujúcim v rámci organizácie je futbalový oddiel. Združuje tri kategórie 

a to dospelých, starších žiakov a dorast. Všetky tri sú organizované v okresných súťažiach. 

Družstvo dospelých má 27 členov, družstvo dorastu je 22-členné a žiacke družstvo má 28 

členov. Tréner Ľubomír Sivák pripravuje dospelých a dorast. Trénerom žiackeho družstva je 

Jozef Valný. Vedúcim družstva dospelých bol Jaroslav Jakubech, dorast viedol Vladimír 

Falath. 



Družstvo dospelých 

Družstvo dospelých hralo v jarnej časti ligy v rámci 8. ligy. Odohrali všetky zápasy. Výkony 

boli striedavé, družstvo sa umiestnilo na 5. nepostupovom mieste. V jesennej časti bolo 

družstvo zaradené do 3. triedy. Trénerského postu sa ujal Jozef Zvolenský a vedenia družstva 

Vladimír Falath. Družstvo sa umiestnilo na 6. mieste.  

Družstvo dorastu 

Najstabilnejším družstvom z hľadiska hráčskeho kádra bolo družstvo dorastu. Päť členov 

družstva malo striedavý štart, znamená to, že mohli hrať v dvoch kategóriách. V jesennej časti 

vyhrali 6 zápasov, 5 prehrali a 1 skončil remízou. Počet strelených gólov 30 prevýšil 21 

obdržaných. Najviac, 9 gólov, strelil Ivan Štefunko. 

Žiacke družstvo 

Žiacke družstvo sa v jarnom kole umiestnilo na mieste šiestom z počtu 11 mužstiev. 

Z dvadsiatich zápasov vyhrali 10 a 2krát remizovali. Z ôsmych prehier sa 6 skončilo 

jednogólovým rozdielom. V jesennej časti vyhralo družstvo 7 z 11. zápasov a 1 skončil 

remízou. Umiestnili sa na 5. mieste z 11. družstiev. Najlepším strelcom bol Marek Hlavinka. 

Počas letnej prestávky sa športovci zapojili do života obce. Boli hlavnými organizátormi osláv 

Dňa detí a podieľali sa tiež na už spomínanej príprave Vatry zvrchovanosti. 

Futbalový turnaj „O pohár obce Vlčkovce“ tentoraz nezaradili do svojho programu. Dôvodom 

boli finančné a organizačné problémy. 

Posilňovňa mužov 

V suteréne Obecného úradu je posilňovňa, ktorú hodne využívajú hlavne mladí muži. 

Vybavenie si postupne dopĺňajú z vlastných prostriedkov.  

POĽOVNÍCKE ZDRUŽENIE OPOJ-VLČKOVCE 

Už názov hovorí o spoločnom združená poľovníkov so susednou obcou. Predsedom združenia 

je Ing. Ľubomír Doležaj z Trnavy, tajomníkom je Ing. Ján Krajčovič. Čím sa naši poľovníci 

zaoberajú? 

Starostlivosť o zver 

Ich hlavnou náplňou je samozrejme starostlivosť o zver v revíri. Na zimné obdobie zabezpečili 

krmivo podľa stavov zverí. Na zimné obdobie zabezpečili krmivo podľa stavov zverí. Jadrové 

3000 kg, objemové 2000 kg, obilný odpad 8000 kg a kamenná soľ s vitamínom 1000 kg. 

V revíri je umiestnených 44 kŕmeľcov, 13 jasieľ, 10 soľníkov a 7 kazateľnicových posedov.  

Výsledky lovu 

V r. 1999 bol počet ulovenej zveri nasledovný: srnčia 12ks (srnec 4ks, srna 4ks, srnča 4ks), 

bažant 116ks, zajac 0, sliepka 0. Ulovená bola aj škodná zver a to líška 18/36, tchor 3/2, kuna 

½, vrana 27/18, straka 35/38, túlavý pes 5/7, a túlavá mačka 12/7. Uvedené dvojice čísel 

porovnávajú úlovok s vlaňajším rokom. 



Produkcia diviny poklesla oproti r. 1998 na 0,17kg/ha (vlani 0,45). Pokles je spôsobený 

rozhodnutím členskej schôdze o zákaze odchytu zajaca. V záujme vlastného chovu bažantov 

bolo zakúpených 100 bažantov a 50 sliepok.  

Finančné problémy 

Zlá finančná situácia postihla aj poľovníkov. Preto bolo na členskej schôdzi prijaté uznesenie 

nevyplácať odmeny členom združenia za brigádnické hodiny, ktorých bolo odpracovaných 40 

povinných a 1368 dobrovoľných. Naopak, bola uložená povinnosť každému členovi zložiť do 

pokladne PZ sumu 1000,-Sk do 15.10.2000. Ďalej krátiť chovné na stavačov o 1000,-Sk/ks 

a vôbec nevyplácať chovné za psov malých plemien. 

Za účelom osvieženia krvi zajacov hodlajú výmenu odchytených zajacov v r. 2000 s iným PZ. 

V mesiaci jún si poľovníci pripomenuli 40. výročie vzniku Zväzu poľovníkov. Pri tejto 

príležitosti vyzývali občanov cestou miestneho rozhlasu k ochrane vtáctva, zveri a životného 

prostredia, s dôrazom na likvidáciu divokých skládok odpadu. 

POŽIARNA OCHRANA 

Požiarne hliadky 

Z dôvodu nedostatočného vybavenia ako aj nezáujmu mladých mužov neexistuje požiarne 

družstvo. Zriadené sú už len požiarne hliadky. Evidovaných je 13 členov. Vo vlastníctve 

Obecného úradu je protipožiarna technika a uniformy. 

Členovia sa podieľajú na kontrole a zabezpečovaní požiarnej prevencie. V mesiacoch apríl 

a október uskutočnili prehliadky domácností v záujme bezpečnosti a ochrany pred možným 

vznikom požiaru. Túto úlohu plnili štyri dvojice požiarnikov.  

Pri hromadných podujatiach v obci zabezpečovali protipožiarnu bezpečnosť. Už tradične 

prispievajú k dôstojnému priebehu cirkevných sprievodov obcou (v uniformách).  

ZVÄZ PROTIFAŠISTICKÝCH BOJOVNÍKOV 

Zväz protifašistických bojovníkov má v našej obci už len 5 členov, preto je zlúčený so zväzom 

v Križovanoch. Funkciu predsedu zväzu zastáva p. Kočvara z Križovian. 

POČASIE 

Pre poľnohospodárov a záhradkárov bol rok 1999 vcelku priaznivý pokiaľ ide o výnosy úrody. 

Vstup no nového roka bol síce bez snehu, ale na prelome mesiacov január – február si deti 

predsa prišli na snehové radovánky. Veľká noc sa vydarila s pekným teplým a suchým počasím. 

Traja zmrzláni, alebo zmrznutí svätí Pankrác – Servác – Bonifác priniesli ochladenie, nenaplnili 

však pranostiku „Pán – Ser - Boni páli stromy“. Očakávané mrazy teda neboli, záhradkári sa 

tešili. Medard (8.jún) sa prihlásil dažďom, ktorý už poľnohospodári očakávali. Väčšie škody 

však priniesol silný dážď a vietor 22. júna. Popadalo veľa ovocia. Vysoké teploty cca 35°C 

v júli, veľa vody v auguste, boli príznačné pre leto. Prihlásili sa škodcovia plodín ako pásavka 

zemiaková, na ktorú si už zvykli poľnohospodári ale aj zemiaky. Vinohradníci bojovali 

s múčnatkou. S nástupom septembra sa prihlásilo suché teplé počasie aj s teplotou +26°C, 

ochladenie prišlo po hodoch, ale sviatočné dni „Všetkých svätých“ boli opäť za pekného 

teplého počasia. Prvý sneh napadol 20. novembra, prihlásil sa fujavicou. Katarína bola bez 



snehu a mrazu. O to krajšie boli Vianoce, boli krásne biele so snehom a ľadom. Táto nádhera 

vydržala do záveru roka. 

Hustá hmla však prekazila Silvestrovskú polnoc zdobenú množstvom pestrých petlíc 

a výstrelov. Zmena číslice v ráde tisícov Nového roka však nastala aj napriek nevhodnému 

počasiu. Očakávaný symbolický rok nastúpil, číslo 2000 má v sebe čosi zvláštne. Jedni ho vítali 

ako koniec 2. tisícročia, iní vítali začiatok 3. tisícročia.  

Úplné zatmenie Slnka 

Vrátim sa ešte do leta 1999. Zaujalo obyvateľov aj u nás astronomickým úkazom „Nebeské 

rande“, tak totiž možno nazvať úplné zatmenie Slnka, pozorovateľné aj u nás dňa 11. augusta 

1999 na pravé poludnie. Úkaz mal svoje čaro podfarbené šerom, chladom a napätým tichom, 

ktoré vôkol zavládli. V každom pozorovateľovi bol kus napätia a očakávania, či sa hrejivé lúče 

Slnka ešte znovu objavia. Iste každý postrehol tento vzácny okamih. Tí nadšenejší sme 

pozorovali priamo, samozrejme cez vhodné tmavé slnko. Veď to bolo posledný raz v tomto 

tisícročí, čo mesačný tieň prechádzal územím v blízkosti južných hraníc nášho štátu. Ešte 

nádhernejšie zábery s pohľadom na slnečnú korónu s Berlyho perlou nám sprostredkovala 

televízia prenosom z Maďarského Balatonu, kde trval tento úkaz 2min. 22s a tiež pozorovania 

z ďalších 13. krajín. Na ďalšie čierne Slnko si vraj počkáme do roku 2135. 

Z HISTÓRIE 

Navždy zmizol Hliník 

Zo svojho detstva si pamätám náš „Hliník“ ako hlbokú rozsiahlu jamu zo žltej hliny za 

hradskou. Bol vlastne vstupom na časť horného chotára nazývanú „Vinohrádky“. Chodník 

tesne nad okrajom Hliníka viedol k drobným pásom polí a vinohradov. Ešte stále si viem 

predstaviť tetičky a strýčkov Mercelových, Petrášových, Turanských... s noškami na chrbátoch, 

ako chodili podvečer z vinohradov a rolí. My deti, sme tadiaľ často hnali pásť husi a šantili 

sme. Hlavne deťom z horného konca slúžil Hliník na hranie. 

Sú to miesta s bohatou históriou. Najkrajšie ich vystihuje náš rodák – národný umelec Fraňo 

Štefunko v Kronike starého Farkašína (1970). Citujem: „Vinohriadky lákali ľudí, akoby 

potrebovali na svojich priestoroch vždy dáky život. Neviem presne kedy, ani ako dlho, ale tento 

poeticko-historický vŕšok skrýva vo svojej 11 metrov vysokej vrstve ľudské stopy i kultúru 

neznámeho ľudského druhu od stotisíc rokov podnes... 

Vinohriadky – slávny vŕšok 

Vinohriadky v predošlých storočiach vyhľadával kráľ, panujúc nad generáciami našich 

predkov. Používal ich na snemovanie i na táborenie svojich armád. Vo svojej žltkastej zeme 

skrývajú bohaté svedectvá; niekedy je to zlato, niekedy hrdzavý meč, inokedy zas obrúsený 

kameň, hlinená popolnica alebo zastrúhaná kosť. Ale vždy sú to vzácne pamiatky po ľuďoch... 

Veru áno, Vinohriadky sú slávny vŕšok! Azda preto majú i také pekné meno. Vždy boli vzácne 

ľuďom i zvieratám...“. (koniec citátu) 

V dospelosti mojich rovesníkov, po zlúčení pozemkov do Jednotného roľníckeho družstva, 

postupne mizli vinohrady i pásiky rolí. Svoju tvár menil aj náš Hliník. Stal sa skládkou odpadu 

pre široké okolie a rokmi z jamy rástol nepríjemný kopec odpadu a nečistoty. Ohrozoval 

životné prostredie hnilobným odpadom, zápachom, dymom, hlodavcami, ale hlavne pôsobil 



nepríjemne ako vstup do obce. Hradská i križovatka ktoré tieto miesta lemovali, boli miestom 

častých dopravných nehôd. Nebezpečie pre chodcov i autá. 

V súčasnosti sa však smetisko na Hliníku postupne začalo strácať. Dnes už niet stopy po našom 

Hliníku, ktorý kedysi slúžil hrnčiarom, deťom, či vinohradníkom. Buduje sa nad ním diaľničný 

privádzač s nadjazdom. Aj križovatka mení svoju tvár na nepoznanie. Kiež by bola hlavne 

bezpečná! „Vinohrádky“ vinohrady i Hliník, zostali už len spomienkou. 

Obecné zastupiteľstvo však najviac teší skutočnosť, že na rekultiváciu týchto priestorov by bolo 

treba niekoľko miliónov korún a šťastie bolo aspoň v tom, že investovať musela Slovenská 

správa ciest. 

ZÁVER 

Pri spracovaní záznamu za rok 1999 boli použité: 

Správy Obecného úradu Vlčkovce 

Zápisnice zo zasadnutí Obecného zastupiteľstva 

Vlčkovský občasník – časopis OcÚ 

Vyhodnotenie činnosti organizácií, klubov a strán 

Vlastné pozorovania a poznámky 

Kronika starého Farkašína (r. 1970) 

Kronikársky záznam obce Vlčkovce za rok 1999 bol prerokovaný a schválený Obecnou radou 

dňa 12.2.2001. 

   

 

 

 

 

 


